
Intervju s Helgom Zepp-LaRouche — SAD, 

Europa trebaju suradnju Novog puta svile 

više nego Azija 

 

Utemeljiteljica Schillerovog instituta  Helga Zepp-LaRouche, zvana "Silk Road 
Lady"—„Dama puta svile“ u Kini i prva promicateljica, s Lyndonom LaRouchem, ove 
politike u Europi, dala je 31. svibnja 2016. intervju TASS-u glede odluke ili za novi 
globalni rat ili za ekonomski razvoj i suradnju. 

TASS: Kako biste ocijenili sadašnju međunarodnu suradnju? 

Zepp-LaRouche:  Postoje dvije sasvim različite dinamike trenutno na planetu.  S 
jedne strane imate konvergenciju veoma uspješnih vojnih poteza predsjednika 
Putina, kao što je njegovo posredovanje u Siriji, koje je stvorilo potencijal za mir, u 
sklopu njegovih raznih diplomatskih intervencija u Aziji, uporedo s inicijativama 
kineskog Novog puta svile.  Ti napori predstavljaju 'win-win' perspektivu za preko 70 
zemalja koje već u tom sudjeluju. 

S druge strane postoji krajnje opasno sukobljavanje od strane SADa, Velike Britanije, 
EUa i NATOa protiv Rusije i Kine, što je svijet dovelo do višestrukih kriza, opasnijih 
nego u vrhuncu Hladnog rata. 

TASS: Na kojim je područjima aktivnija, a gdje nije? 

Zepp-LaRouche: U slučaju Sirije suradnja MVP Lavrova i državnog tajnika [MVPa] 
Kerryja, kao i u slučaju ženevske suradnje Rusije i SADa, veoma je pozitivna.  No, 



sve dok SAD ne napuste svoju politiku promjene režima, prilike ostaju opasne.  
Predsjednik Putin se dokazao kao briljantan strateg. 

To pruža pouzdanje da ratni jastrebovi NATOa neće uspjeti namamiti Rusiju u 
zamku, koja bi im poslužila kao izgovor za preventivni napad. 

TASS: Koji su problemi zbog kojih trebamo pojačati suradnju Zapada i Rusije?  
Zašto? 

Zepp-LaRouche: Stvarnost je da je cijeli transatlantski sektor u bankrotu i pred 
eksplozijom, većom od one 2008.g.  Japanski premijer Abe, nakon veoma važne 
posjete u Rusiji, jasno je to istaknuo na nedavnom sastanku G7 zemalja, no 
predsjednik Obama ga je ukorio, tvrdeći da je „oporavak sve snažniji“, što je 
apsurdno u svijetlu negativnih kamatnih stopa središnjih banaka i govoru o „novcu iz 
helikoptera“. 

Zapad prema tome treba, više nego Azija, vrstu ekonomske suradnje u stilu Jedna 
cesta jedan pojas/suradnje Euroazijske ekonomske unije, integrirajući Euroaziju od 
Vladivostoka do Lisabona, no pozivajući također SAD na sudjelovanje u toj 
perspektivi.  Jedini način izbjegavanja katastrofe je ako uspijemo nadvladati 
geopolitiku i doseći novu paradigmu, na osnovu partnerstva za globalni razvoj i 
zajedničke ciljeve čovječanstva. 

TASS: Zašto unatoč razvidnih prijetnji terorizma, kibernetičkih i drugih 
međunarodnih izazova, Zapad i dalje priječi suradnju s Rusijom?  

Zepp-LaRouche: Gotovo svi važni sukobi proizlaze iz nastojanja anglo-američkog 
carstva da održe [na životu] jednopolarni svijet, usred činjenice da je on već prestao 
postojati.  Sve više i više snaga u svijetu shvaća da moraju donijeti egzistencijalne 
odluke, i da interesima njihovih nacija mnogo bolje služi prekid sankcija i 
konfrontacija protiv Rusije i Kine. 

Činjenica da su Rusija i Kina stvorile veoma snažno strateško partnerstvo, s Indijom 
kao trećim partnerom, prevagnula je stratešku ravnotežu u svijetu.  Sve više i više 
zemalja vide da je mnogo korisnija suradnja u zajedničkom razvoju, od jarma vojnih 
suprotstavljanja.  Mi smo u točki granjanja povijesti, i u tim trenutcima najvažnije je 
vodstvo vrste koje smo vidjeli od predsjednika Putina. 

1. lipanj 2016. 


